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70
Algeme
en

05 p-nota en 
investering
sagenda en 
gevolgen 
COVID-19

GL 1. Klopt het dat in de perspectiefnota 
en de investeringsagenda de 
economische en sociale gevolgen van 
COVID-19 nog niet meegenomen? 2. 
Op welke terreinen zullen de gevolgen 
van COVID-19 met name merkbaar 
zijn? 3. Kunnen we nu al stellen dat de 
perspectiefnota en de 
investeringsagenda 2020 niet volgens 
plan uitgevoerd kunnen worden 
vanwege de gevolgen van COVID-19?

1. Klopt op het moment dat de nota werd 
geschreven konden wij de effecten nog niet of 
nauwelijks zien. 2. Deze effecten zijn we 
momenteel aan het inventariseren. Zowel de 
effecten op de gemeentelijke begroting als de 
impact op de samenleving en de gemeentelijke 
beleidsdoelen. Wij informeren u hierover separaat 
per brief vóór de behandeling van de 
perspectiefnota op 2 juli zodat u deze effecten kunt 
betrekken bij de besluitvorming over de 
perspectiefnota en investeringsagenda. 3. Het kan 
zijn dat  de effecten van Covid-19  om andere 
maatregelen vraagt. De vraag is nu niet te 
beantwoorden of de perspectiefnota en de 
investeringsagenda volgens plan kunnen worden 
uitgevoerd. Als er andere maatregelen nodig zijn 
dan is de vraag of hiervoor nieuwe ombuigingen 

H. 
Broekhuizen
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nodig zijn ofwel dat we andere ambities en 
investeringen niet doen of uitstellen.

10
5

Algemeen 05 Budgetverh
oging

HL College stelt dat budgetverhoging door 
het rijk noodzakelijk is. Zo niet dan 
zullen wij er niet aan ontkomen nieuwe 
ombuigingen aan u voor te leggen die 
het huidige voorzieningen nuiveau 
zullen aantasten.  Vraag: deze tekst 
geeft veel onduidelijkheid, aan welke 
voorzieningen denkt het college hier? 
Of is dit nog koffiedik kijken?

Het college heeft hier nog geen concrete 
voorstellen over. Als er een meerjarig tekort blijft 
zal nader moeten worden omgebogen. Mogelijke 
ombuigingen zijn in de bijlage achterin de 
Perspectiefnota opgenomen.

H. 
Broekhuizen

19 Algemeen 07 Toeristenbe
lasting

CU ‘Hogere opbrengst toeristenbelastingen’  
Vraag: gebruiken wij de 
toeristenbelasting uitsluitend voor 
voorzieningen die direct gekoppeld zijn 
aan toerisme??

Er is geen directe koppeling tussen de kosten en 
inkomsten toeristenbelasting.

H. 
Broekhuizen

11
1

Algemeen 07 Beschikbar
e middelen

HL Mogelijkheden beschikbare middelen, 
geven deze de financiële ruimte aan 
voor de raad?

Als er onderwerpen uit de ombuigingen niet door 
de raad worden overgenomen, moeten er uit de 
‘Mogelijkheden-beschikbare middelen’ door de raad 
keuzes worden gemaakt. Dat geldt ook als er extra 
ruimte moet worden gecreëerd voor de 
investeringsagenda. Nu is er € 1 miljoen 
meegenomen als investeringsruimte. Als deze 
hoger wordt, moeten er meer ombuigingen worden 
doorgevoerd. Deze kunnen worden gehaald uit 
deze 'mogelijkheden' (zie ook blz. 89 en 89).

H. 
Broekhuizen

98 Algemeen 07 PvdA Betekent het woord ombuiging niet een 
beleidsmatige verlaging van de 
uitgaven of een bezuiniging? Hoe kan 
een ombuiging dan tot een uitzetting 
van middelen leiden? Zie hiervoor 

Afgelopen jaar hebben we in het fysiek domein en 
het sociaal domein een audit gedaan. Dit richtte 
zich met name op de vraag of de budgetten in de 
begroting passend waren (reëel ramen). Ook is 
gekeken naar versobering van productbudgetten. 

H. 
Broekhuizen
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ombuiging Sociaal domein 1.130, 
ombuiging fysiek domein -36. Zou je 
dit laatste niet beter uitzetting kunnen 
noemen?

Dit betekent veelal versobering uitvoering door 
derden. En er is gekeken naar de mogelijkheid van 
verhoging inkomsten. Dit alles onder de noemer 
van ombuigingen. Met plussen en minnen. Het 
totale pakket liet een plus zien.  Dat er in het 
fysiek domein een sprake is van negatieve 
ombuiging komt doordat niet het totale ambtelijk 
voorgestelde  pakket van mogelijke ombuigingen is 
overgenomen , zoals bijvoorbeeld het verhogen 
van de parkeerinkomsten en het terugdraaien van 
het afschaffen van de bruggelden. Dit overigens 
mede vanuit de veronderstelling dat dit geen 
positief effect zou hebben op het centrum en 
recreatie en toerisme en in deze branche effect van 
Covid 19 groot is. De mogelijke ombuigingen zijn 
wel in een lijst zichtbaar gehouden zodat uw raad 
ook andere keuzes kan maken.

4 Algemeen 07 
en 
14

Financieel 
meerjarenp
erspectief

VVD In het financieel meerjarenperspectief 
(blz 7) staan andere cijfers bij Zorg en 
Welzijn dan bij het totaal mutaties 
perspectiefnota 2020 (blz 14), graag 
een verklaring van de verschillen. Het 
fysieke domein komt wel overeen met 
de betreffende paragraaf

Het structureel tekort jeugd en de ombuigingen 
sociaal domein (blz. 7), is op € 15.000 na gelijk 
aan de mutaties in het thema Zorg en Welzijn op 
blz. 14. Het verschil is het budget voor 
'Klachtenregeling maatschappelijk werk'. Dit 
betreft een uitzetting.

H. 
Broekhuizen

66 Algemeen 08 Achtergron
d 
afwaarderi
ng panden

D66 Wat is de achtergrond van de 
afboekingen ad 3,5 mio op onderwijs 
en gemeentelijke gebouwen? In onze 
beleving hebben wij net een 
jaarrekening 2019 vastgesteld waarin 
de accountant niet heeft aangegeven 

De achtergrond is divers. De gemeenschappelijke 
deler is dat we door vervroegd af te schrijven met 
een eenmalige financiële injectie,  structurele 
financiële ruimte creëren voor ambities en 
investeringen. Dit is mogelijk door de hoogte van 
de algemene reserve.  Voor de versnelde 
afwaardering van de schoolgebouwen is een 

H. 
Broekhuizen
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dat de panden EUR 3,5 mio te hoog 
gewaardeerd zijn.

belangrijke aanleiding dat deze kapitaalslasten niet 
zijn toe te schrijven aan afzonderlijke gebouwen. 
Een deel van die gebouwen is bovendien niet meer 
in gebruik als onderwijshuisvesting, terwijl er nog 
wel kapitaalslasten op drukken.  Voor het 
gemeentehuis is een belangrijke aanleiding dat op 
dit gebouw nog een (hogere) boekwaarde rust door 
diverse investeringen in het verleden. In verband 
met de visie op huisvesting én de 
duurzaamheidseisen zal of een nieuwe investering 
nodig zijn in het huidige gebouw of zal naar een 
andere locatie moeten worden gekeken. Dan is de 
huidige boekwaarde daarbij niet een 
belemmerende factor.

10
0

Algemeen 09 Jeugd PvdA We gaan maatregelen aanscherpen om 
tot kostenbeheersing te komen. Welke 
maatregelen zijn dat?

Als aangegeven in de erop volgende zinnen, en 
verder uitgewerkt op pag 33, o.a. in de alinea die 
begint met :  In de jaarrekening 2019 is 
aangegeven hoe we omgaan met het hogere tekort 
in 2019.

J. Zoetendal

14
5

Algemeen 09 
en 
14

Inschatting 
sociaal 
domein en 
jeugd

D66 Waarom gaat men uit van het meest 
gunstige scenario in het sociaal 
Domein? Pagina 14: waarom zouden de 
kosten van de jeugdzorg stabiliseren 
vanaf 2022?

Verderop in de P-nota hebben wij een aantal 
inspanningen beschreven waarmee wij denken de 
kostenstijging te kunnen beheersen. Tegelijkertijd 
hebben wij daarbij een aantal kanttekeningen 
geplaatst die er toe kunnen leiden dat de nu 
geraamde middelen alsnog ontoereikend blijken te 
zijn. De uitgaven die wij zeker verwachten te 
moeten doen nemen wij op in de begroting  
mogelijke aanvullend benodigde middelen nemen 
wij op in de risicoparagraaf. Wij denken u daarmee 
een realistisch beeld te schetsen van de financiële 
situatie.

J. Zoetendal
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61 Algemeen 14 Vervroegde 
afschrijving  
van 
onderwijsg
ebouwen 
en 
gemeenteh
uis/Crackst
ate?

Waarom vervroegde afschrijving  van 
onderwijsgebouwen en 
gemeentehuis/Crackstate en hoe kan 
het dan financiële ruimte geven?

Met het vervroegd afschrijven, ontstaat financiële 
ruimte, doordat de jaarlijkse kapitaallasten 
vervallen.

H. 
Broekhuizen

14
8 Thema 

Samen 
met 
Inwoner
s

20 Regels 
schrappen

D66 Het verminderen van regels is een 
ambitie die ook al nadrukkelijk in de P 
nota van voorgaande jaren is 
opgenomen. Wanneer gaat u daar nu 
daadwerkelijk mee aan de slag? In 
aanvulling daarop, gaat u naast de 
inwoners ook organisaties en bedrijven 
in uw onderzoek betrekken?

Het klopt dat dit al langere tijd de ambitie is. En 
hier wordt ook aan gewerkt bij het actualiseren van 
beleid, verordeningen en onderliggende regels en 
procedures.  Dit jaar doen wij een 
stakeholdersonderzoek. Daarbij vragen wij 
inwoners, bedrijven en organisaties ook welke 
regels en procedures zij belemmerend vinden. Op 
basis hiervan willen we een extra slag maken om 
de realisatie van deze ambitie te versnellen.

T.J. van der 
Zwan

62 Thema 
Samen met 
inwoners

22 Dienstverle
ning 
outreachen
d 
aanbieden

CDA Wat wordt bedoeld met de bullet 'We 
bieden de dienstverlening outreachend 
aan waar dit voorziet in een behoefte'?

Daarmee wordt bedoeld dat we onze 
dienstverlening niet vanuit de centrale lokale 
aanbieden maar dat we de dienstverlening naar 
inwoners toe brengen. Bijvoorbeeld in het sociaal 
domein door gesprekken van Meitinkers bij 
inwoners thuis, de zogenaamde 
keukentafelgesprekken. Of door spreekuren te 
organiseren in een wijk of dorp.

T.J. van der 
Zwan

10
1 Thema 

Zorg en 
Welzijn

26 Sport en 
bewegen

PvdA Vergroten sport- en beweegactiviteiten 
Worden deze activiteiten georganiseerd 
en o.l.v. een professional?

De activiteiten worden georganiseerd door de 
sportaanbieder met de mogelijkheid van 
ondersteuning door de buurtsportcoaches bij de 
voorbereidingen en de start van de activiteiten.

J. Zoetendal
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30 Thema 
Zorg en 
welzijn

27 kinderen in 
armoede

SP Kinderen en jongeren krijgen niet 
allemaal dezelfde kansen om zich 
optimaal te ontwikkelen. Onderzoek 
toont aan dat kinderen die opgroeien in 
armoede vaak een achterstand oplopen 
in hun ontwikkeling. Hoe gaan wij 
zorgen dat ook deze kinderen een 
eerlijke kans krijgen? Gaan wij hiervoor 
financiële ruimte vrijmaken?

"Sterke pedagogische voorzieningen en 
kansengelijkheid" is een doel in de door uw raad 
vastgestelde kadernota Sociaal Domein . Het 
uitvoeringsprogramma “Jong geleerd, Vroeg 
gedaan” en het beleidsplan VVE zijn gemaakt om 
o.a. tot meer gelijke ontwikkelingskansen te 
komen. Daarnaast faciliteren Stichting Leergeld zo 
optimaal mogelijk. En verricht de bibliotheek ook 
veel werk hierin.

J. Zoetendal

15
0

Thema 
Zorg en 
Welzijn

28 SDF inkoop 
en 
contractma
nagement

D66 Wordt de informatie uit de evaluatie 
wel betrokken bij de nieuwe inkoop?

Het inkooptraject-2021 begint met een evaluatie 
van het huidige bekostigingsmodel. De ervaringen 
hiermee zijn in de afgelopen anderhalf jaar vaak 
aan de orde geweest in de verschillende ambtelijke 
en bestuurlijke overlegorganen van de Friese 
Jeugdhulp. Ook in de adviezen van de taskforce 
kostenreductie is extra aandacht besteed aan 
verbeterslagen bij de uitvoering van het 
bekostigingssysteem. Alle beschikbare informatie 
en instrumenten ter verbetering van de 
opdrachtgeverspositie van de gezamenlijke 
gemeenten, in de contractrelatie worden 
meegenomen in de voorbereiding van de nieuwe 
aanbesteding.

J. Zoetendal

14
9

Thema 
Zorg en 
Welzijn

28 Niet-
sporters

D66 In onze gemeente investeren wij veel 
in (top)sport. Dit zouden wij graag 
terugzien in sport-deelname onder onze 
inwoners. U haalt opnieuw een 
onderzoek van 2016 aan. Kunt u 
aangeven of u zelf ook onderzoek heeft 
gedaan of dit initiëren zodat ook niet-

Wij doen zelf continue onderzoek op de 
basisscholen. De buurtsportcoaches stimuleren de 
leerlingen en bevragen hen  2 maal per jaar over 
hun sportdeelname. Mede door deze actieve 
benadering hebben wij onder basisschoolleerlingen 
een hoger percentage leden van sportverenigingen 
dan het Nederlands gemiddelde. Onderzoek naar 

J. Zoetendal
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monetaire groei inzake sport, 
inzichtelijk gemaakt kan worden.

sportdeelname onder andere leeftijdsgroepen 
wordt in 2021 uitgezet.

11
4

Thema 
Zorg en 
welzijn

28 Getransfor
meerde en 
beheersbar
e 
jeugdhulp

HL Waarom kiest men voor veel en vaak 
kleine zorgaanbieders? Waarom word 
er niet voor gekozen om grote 
zorgaanbieders als contractpartijen 
voor de kleinere zorgpartijen te laten 
werken waarbij de kleinere zorg 
aanbieders als onderaannemers 
werken?   Kan er op deze werkwijze 
een vereenvoudiging van 
administratieve handelingen worden 
bewerkstelligd?

Dit vloeit voort uit de marktvisie die in provinciaal 
verband is gekozen voor de Jeugdhulp in de 
segmenten van veelvoorkomende hulp (zoals 
dyslexie en specialistische jeugdhulp). De keuze 
voor een open inschrijving (met handhaving van 
wettelijke en branchegebruikelijke kwaliteitseisen) 
biedt de grootst mogelijke keuzevrijheid voor de 
burger én de zorgverlener om volgens eigen 
voorkeuren zorg te ontvangen en te verlenen. Deze 
keuze zal bij elke aanbestedingsronde 
provinciebreed worden herijkt, en heeft bij 
voorbeeld in de aanbestedingssegmenten 
Hoogspecialistische hulp en Crisishulp geleid tot 
compactere contractvormen, met één contractant 
of penvoerder. Dit is overigens in de specialistische 
jeugdhulp een scenario dat minder voor de hand 
ligt. De diversiteit van behandelingen, begeleiding 
en ondersteuning in dit segment is erg groot.

J. Zoetendal

10
2

Thema 
Zorg en 
Welzijn

28 Getransfor
meerde en 
beheersbar
e 
jeugdhulp

PvdA In welk stadium wordt de raad 
betrokken bij de evaluatie van de 
gemeenschappelijk regeling SDF en het 
uitvoeringsplan?

Over de aanpak en raadsbetrokkenheid rondom het 
Uitvoeringsplan –Jeugdhulp is de raadscommissie 
op 23 april geïnformeerd  over het evaluatieproces 
van SDF zullen wij u zeer binnenkort (in de maand 
juni)  een toelichtende brief doen toekomen.

J. Zoetendal

11
7

Thema 
Zorg en 
welzijn

28/
29

Getransfor
meerde en 
beheersbar
e 
jeugdhulp

HL Wat moeten wij ons voorstellen bij de 
opmerking  in 2020 zal er op 
interactieve wijze het uitvoeringsplan 
getransformeerde en beheersbare 
jeugdhulp worden uitgewerkt?

Een voorbeeld hiervan was de interactieve 
expertmeeting met  raadscommissie op 23 april 
jongstleden. In die bijeenkomst hebben wij ook 
nader afspraken gemaakt over het vervolg van dit 
proces. In die bijeenkomst is ook aangegeven dat 
met zorgaanbieders, andere verwijzers en partners 

J. Zoetendal
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uit het preventieve veld een dergelijke 
expertmeeting (of meerdere) zal worden 
gehouden.

20 Thema 
Zorg en 
welzijn

29 Leefbaarhei
d, 
meedoen 
en 
gezondheid

CU ‘langer thuiswonen’: ‘hoeveel zgn 
‘huistests’ zijn er inmiddels uitgevoerd? 
‘Welke eisen worden gesteld aan het 
betaalbaar houden van voorzieningen? 
‘Worden alle maatwerkvoorzieningen 
herijkt en waar worden deze op 
getoetst?’ ‘Wordt de zgn. ‘Intramurale 
zorg’ meegenomen in het streven naar 
gezondheid van al onze inwoners?’

1. Er zijn 120 huistesten uitgevoerd. 2. Afhankelijk 
van het soort voorziening zijn er of contractueel 
afspraken gemaakt of  kiezen we voor de 
goedkoopst passende voorziening. 3. Met de 
decentralisatie van Beschermd wonen in 2020 gaan 
we ons herbezinnen op onze huidige 
maatwerkvoorzieningen waarbij wij de criteria 
toegankelijkheid, kwaliteit en betaalbaarheid 
voorop staan.  4. Gezondheidsbeleid is gericht op 
alle inwoners, dus ook op inwoners  met 
intramurale zorg.

J. Zoetendal

12
0

Thema 
Zorg en 
welzijn

29 Herijken 
van onze 
maatwerkv
oorzieninge
n

HL Wat verstaat het college onder herijken 
van onze maatwerkvoorzieningen om 
deze financieel en kwalitatief 
toekomstbestendig te maken?   Terwijl 
het college aangeeft dat er nog grote 
onzekerheden bestaan in verband met 
met de bijdrage van o.a. het rijk en er 
geen directe invloed is op de GR SDF.

Met de beperking van beleidsvrijheid en 
beschikbare middelen , tegenover de toename van 
het beroep dat op voorzieningen wordt gedaan, 
zullen we keuzes moeten maken. Vanzelfsprekend 
is financiële duidelijkheid nodig, voordat de 
omvang ervan bepaald kan worden.

J. Zoetendal

10
4

Thema 
Zorg en 
Welzijn

29 Jeugdhulp PvdA Het verlagen van budgetten, zoals 
budgetten op drie begrotingsposten, 
PGB jeugd, onderwijsachterstanden en 
preventief jeugdbeleid. Waar denken 
we dan aan?

Zie het antwoord op vraag 64 J. Zoetendal

31 Thema 
Zorg en 
welzijn

29 ouderen 
WMO 
voorziening
en

SP Als we ouderen langer thuis willen laten 
wonen moeten we ook zorgen voor 
voldoende huisvesting voor ouderen 
met alleen AOW. Er zijn weinig 

Het blijft de vraag of mensen bereid zijn te 
verhuizen op het moment dat er betaalbare 
levensloopbestendige woningen beschikbaar zijn. 
Het blijven wonen in een dorp of wijk, omringd 

J. Zoetendal
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gelijkvloerse en levensloopbestendige 
woningen beschikbaar die passend 
kunnen worden toegewezen aan deze 
ouderen met een laag inkomen. Het 
aanpassen van de huidige woningen 
komt vaak ten laste van de WMO 
voorziening. Kan er niet beter worden 
ingezet op het bouwen van meer 
goedkope levensloopbestendige 
huurwoningen en daarmee besparen op 
WMO kosten?

door het eigen netwerk van mantelzorgers en 
vrijwilligers is vaak reden om concessies te doen 
aan de woonomstandigheden.

22 Thema 
Zorg en 
welzijn

30 Leefbaarhei
d, 
meedoen 
en 
gezondheid

CU mantelzorg: Hoe is de respons op de 
ondersteuning van mantelzorg? Op 
welke manier gaat u zich inzetten om 
het aantal vrijwilligers laten groeien? 
Beschermd wonen: ‘Is er al iets te 
zeggen over het ‘anders vorm geven’ 
van beschermd wonen en 
maatschappelijke opvang?’

mantelzorg: Er zijn verschillende 
ondersteuningsmogelijkheden voor mantelzorgers 
waardoor we steeds meer mantelzorgers in beeld 
krijgen. In 2017 waren dat  225 en nu zijn dat er 
ongeveer 400.   In het uitvoeringsplan 
vrijwilligerswerkbeleid is er specifieke aandacht 
voor de promotie van vrijwilligerswerk.   
Beschermd wonen: Beschermd wonen wordt vanaf 
2022 een lokale taak. Voorbereiding worden 
getroffen om te kijken wat er nodig is, wat we 
daarvan lokaal kunnen doen en wat we slimmer 
met 18 Friese gemeente samen kunnen oppakken. 
De raad wordt over de ontwikkelingen op de 
hoogte gehouden.  De maatschappelijke opvang 
blijft zeker tot 2026 een verantwoordelijkheid van 
centrumgemeente Leeuwarden.

J. Zoetendal

10
6

Thema 
Zorg en 
Welzijn

30 Zorgen 
voor een 
laag risico 
op 

PvdA Wat is de huidige stand van zaken van 
het aantal mensen die gebruik moeten 
maken van beschermd wonen in 
gemeente Heerenveen, wat is de 

Er maken op dit moment 97 mensen gebruik van 
beschermd wonen, De inschatting van het aantal 
potentiële gebruikers is moeilijk te maken. Wel 
verwachten we dat van deze 97 mensen ongeveer 

J. Zoetendal
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psychische 
problemen

inschatting van het aantal potentiële 
gebruikers en is er voldoende plek? 
Wat zijn de aantallen?

30 vanaf  1 januari 2022 overgaan naar de Wet 
langdurige zorg (gefinancierd door het 
zorgkantoor). Voor beschermd wonen zijn in 
Heerenveen 10 zorgaanbieders gecontracteerd, die 
beschikken over voldoende plekken

32 Thema 
Zorg en 
welzijn

30 intramuraal 
wonen

SP Het aantal verwarde mensen dat 
zelfstandig woont neemt toe en dit 
zorgt soms voor levensgevaarlijke 
situaties. Lopen we door de 
bezuinigingen op intramuraal wonen 
niet het risico dat mensen te snel 
moeten uitstromen waardoor er nog 
meer gevaar bestaat voor de mensen 
zelf en voor de maatschappij?

De bezuinigingen op intramuraal wonen zijn een 
keuze geweest op Rijksniveau. Onze inzet en 
verantwoordelijkheid is dat uitstroom alleen 
plaatsvindt als dat verantwoord is.

J. Zoetendal

23 Thema 
Zorg en 
welzijn

31 Participatie 
en 
bestaansze
kerheid

CU Participatie en bestaanszekerheid: ‘ hoe 
gaat het plan ‘Armoede en Schulden’ 
uitgevoerd worden terwijl er een 
bezuiniging dreigt op het project 
‘Doorbraak’? ‘Laaggeletterdheid’ 
‘Wanneer start de 
bewustwordingscampagne?’

Er is ons inziens geen directe relatie tussen het 
uitvoeringsprogramma armoede en schulden en 
het  experiment Doorbraak. Doorbraak heeft vooral 
te maken met een andere manier van werken met 
multi problem gezinnen waar armoede en schulden 
een rol kan spelen. "De besparing" zit dan in 
effectiever uitvoering van de hulp (verleners).    
Onze aanjager "aanpak laaggeletterdheid" geeft 
samen met de taalambassadeur 
(ervaringsdeskundige) regelmatig workshops bij 
organisaties en bedrijven over het herkennen en 
bespreekbaar maken van dit onderwerp.  Op 
regionaal niveau willen we een  
communicatiecampagne gaan starten. Verwachting 
is dit najaar,  om het breder in Friesland onder de 
aandacht te brengen.

H. 
Broekhuizen
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12
5

Thema 
Zorg en 
welzijn

31 Armoedegr
ens

HL Kopje 'wat willen wij bereiken': College 
geeft aan dat 15% van onze 
huishoudens op of onder de 
zogenaamde armoegrens leeft. Zijn 
deze 15% huishoudens in een 
uitkeringssituatie of vallen hier ook 
huishoudens onder welke niet in een 
uitkeringssituatie verkeren en hoeveel 
% is dit?

ja, dat kunnen ook mensen zijn met een inkomen 
(de zogenaamde "arme werkenden") Bijvoorbeeld 
tot 110% sociaal minimum zijn er van 2.300 
huishouden waarvan 350 een inkomen als 
werknemer/zelfstandige. Tot 120% zijn er 3.000 
huishouden waarvan 475 een inkomen.

H. 
Broekhuizen

10
7

Thema 
Zorg en 
Welzijn

31 Participatie 
en 
bestaansze
kerheid

PvdA Wat is de actuele stand van het aantal 
bijstandsuitkeringen en de bijstand 
voor zelfstandigen? En zijn er 
doelgroepen die momenteel opvallen 
v.w.b. stijging in uitkeringen?

1.275 mensen in de bijstand (Participatiewet) 
1.000 aanvragen voor de TOZO.  Met name de 
zelfstandigen, flexwerkers, en mensen met 
nulurencontract  hebben het zwaar.

H. 
Broekhuizen

10
8

Thema 
Zorg en 
welzijn

31 Armoede PvdA Hoeveel inwoners leven op dit moment 
op of onder de armoedegrens in 
Heerenveen?

15% H. 
Broekhuizen

43 Thema 
Zorg en 
welzijn

31 preventief 
budgetbeh
eer

SP Mensen in preventief budgetbeheer 
Worden de budgetmaatjes goed 
gescreend, zodat er wel spraken is van 
vertrouwde en goed onderlegde 
personen met VOG verklaring? Kunnen 
we voor de "zware" gevallen waarvoor 
budgetmaatjes niet genoeg is ook 
bewindvoering IN EIGEN BEHEER gaan 
aanbieden? Dit ivm de wildgroei en 
misstanden waar deze mensen ook nog 
eens een keer mee te maken krijgen 
terwijl ze al in de ellende zitten.

Ja, de budgetmaatjes werken onder toezicht van 
Caleidoscoop.   Voor de "zware" gevallen zetten we 
nu in op preventief budgetbeheer, schuldhulp en 
saneringskrediet.  Bewindvoering in eigen beheer is 
best lastig te organiseren met oog op de Wet Markt 
en Overheid. Bewindvoering is namelijk een dienst 
die bewust overgelaten is aan de markt. In eigen 
beheer betekent dat wij aan moeten tonen dat de 
markt in zijn geheel niet goed werkt.

H. 
Broekhuizen
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42 Thema 
Zorg en 
welzijn

31 wachttijd 
bijstand

SP In crissis tijd zo snel mogelijk en 
passend mogelijk bijstand te verlenen. 
Hoe lang is de wachttijd nu? En gaan 
we die wachttijd verkorten?

De wettelijk termijn is binnen 8 weken.  Onze 
doorlooptijd is op dit moment 3,5 week (23 
kalenderdagen).

H. 
Broekhuizen

63 Thema 
Zorg en 
welzijn

32 Tekort 
hetzelfde 
komen 
jaren

CDA Er komt een nieuwe aanbesteding 2021 
maar de prognose tekort blijft 
hetzelfde, je zou verwachten dat samen 
met andere beheersmaatregelen tot 
een lager tekort zouden leiden. Is dit te 
verklaren.

Er komt een aanbesteding in 2021, maar de daarbij 
behorende contracten gaan pas in per 1-1-2022. 
Overigens hopen wij met nieuwe contracten vooral 
het zicht en de grip  op de kostenontwikkeling te 
versterken  de verwachting is niet dat dit per direct 
tot een substantiële uitgavenreductie leidt.

J. Zoetendal

12
7

Thema 
Zorg en 
welzijn

32 Structurele 
uitgaven 
jeugd

HL kopje argumenten 1.1: Het college 
geeft aan dat door nu € 2.337.000 ter 
beschikking te stellen een groot deel 
van de uitgaven structureel is gedekt.  
Welke uitgaven zijn niet structureel 
gedekt?

Zie hiervoor de paragraaf “Kanttekeningen” op de 
volgende pagina (33). Zoals we hebben 
aangegeven is het ramen van de uitgaven tot nu 
toe lastig gebleken (de ramingen blijven –m.u.v. 
2016- vanaf de decentralisatie in 2015 achter bij 
de realisatiecijfers)  met ons voorstel om het 
budget jeugdzorg op te hogen denken wij een 
groot deel van de uitgaven structureel gedekt te 
hebben: zekerheid hebben we niet. In de 
risicoparagraaf bij de begroting 2021 zullen we (we 
zijn dan ook weer verder in 2020) aangeven wat 
we verwachten rondom eventuele extra uitgaven 
voor jeugdzorg.

J. Zoetendal

44 Thema 
Zorg en 
welzijn

32 caparis SP De SP wil graag i.p.v. regelmatige 
communicatie, structurele informatie 
en communicatie. Wat gaan we 
daarvoor doen:  Controleren over er 
werk genoeg is voor de oude SW 
mensen op een passende werkplek( 
prikkelarme b.v.) Dus breed 

De directie van Caparis rapporteert 
overeenkomstig de nieuwe statuten regelmatig met 
ons als aandeelhouder. In onze rol als 
aandeelhouder informeren en communiceren wij 
met uw raad. Dit geldt ook voor de 
dienstverleningsovereenkomsten die we elk jaar 
afsluiten.

H. 
Broekhuizen
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geïnformeerd over geheel Caparis van 
Hoog naar laag.

85 Thema 
Zorg en 
welzijn

32 Effecten 
aanpak 
zorg Jeugd

VVD Zijn de resultaten op Jeugd tot nu toe, 
best practices in andere gemeenten 
etc. ook aanleiding voor een wijziging 
in de aanpak en indien de huidige 
aanpak meer tijd behoeft om tot de 
beoogde effecten te komen, welk 
tijdspad is hierbij voor ogen?

Het is mede op grond van de resultaten uit het 
verleden en de best practices dat wij kiezen voor 
een aanpak en een uitvoeringsplan-Jeugdhulp zoals 
besproken de expertmeeting met de 
raadscommissie van 23 april. In deze aanpak staan 
samenwerking met het veld, leren van elkaars 
praktijk, en het kwaliteitskompas van het 
Nederlands zorginstituut zijn hierin centrale 
elementen. Op onderdelen is deze aanpak al van 
start gegaan  in het Uitvoeringsplan zullen wij een 
meer samenhangend en uitgewerkt tijdpad 
aangeven.

J. Zoetendal

86 Thema 
Zorg en 
welzijn

32 Kostenbehe
ersing

VVD Wat zijn cruciale stappen en partners in 
de beheersing van de kosten (met 
behoud van kwaliteit) en in hoeverre 
kunnen hier komend jaar stappen in 
worden ondernomen?

Effectieve kostenbeheersing in de Jeugdhulp vraagt 
stappen over de volle breedte van het zorgveld, en 
met een veelheid van partners. De nieuwe 
aanbesteding-Specialistische Jeugdhulp en de 
nieuwe GR-SDF die per 1-1-2022 van start moeten 
gaan, maar ook de invulling van ons lokaal 
Uitvoeringsplan zijn belangrijke kaderstellende 
stappen die binnenkort genomen moeten worden.

J. Zoetendal

24 Thema 
Zorg en 
welzijn

32/
33

Jeugd CU is het stijgende aantal jongeren die 
gebruik maken van jeugdhulp te 
verklaren? Hoe kan voorkomen worden 
dat de problematiek steeds complexer 
wordt?

Het beeld van een gestage groei van het aantal 
kinderen met Jeugdhulp, en van een stijging van 
de kosten per cliënt,  is een beeld dat zich 
nagenoeg in het hele land voordoet. Als algemene 
verklaringen voor deze tendens worden in 
onderzoeken ondermeer genoemd: a. toegenomen 
stress bij jeugdigen als gevolg van schooldruk, 
mediagebruik en een toename van scheidingen  b. 
hogere verwachtingen van de jeugdhulp, 

J. Zoetendal
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bijvoorbeeld als gevolg van het feit dat het niet 
meer normaal wordt gevonden dat opvoeden en 
opgroeien soms een weg vol hobbels en obstakels 
is  c. de transformatieparadox:  enerzijds is er de 
vraag om te investeren in pedagogische kwaliteit 
van basisvoorzieningen,  adequate preventie en 
effectieve behandelingen  anderzijds is er een 
bezuinigingstaakstelling. Een aantal van deze 
elementen herkennen wij ook in Heerenveen. Om 
na te gaan in hoeverre het beroep op jeugdzorg in 
Heerenveen afwijkt van het landelijke beeld voeren 
wij op dit moment een nadere analyse uit naar 
onze lokale ontwikkeling in vergelijking met een 
aantal referentiegemeenten in en buiten Fryslân. 
Wij verwachten de resultaten daarvan in het najaar 
te kunnen delen.   Beheersing van de complexiteit 
van Jeugdhulpvraagstukken is één van de 
kerndoelen van ons gemeentelijke Jeugdhulpbeleid. 
Hoe wij dat in Heerenveen gaan doen leggen wij 
graag samen met uw raad vast in de 
Uitvoeringsnota Jeugdhulp, die zal zijn gebaseerd 
op de door de raad vastgestelde Kadernota Sociaal 
Domein. In een expertmeeting met de 
raadscommissie hebben wij op 23 april jongstleden 
samen met uw raad een eerste stap in deze 
richting gezet, en afspraken voor een 
vervolgaanpak gemaakt. Samenwerking met 
andere partijen in het veld, in de vorm  van een 
lerende praktijk, op basis van het kwaliteitskompas 
van het Nederlands Zorginstituut zijn centrale 
elementen in deze aanpak.
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64 Thema 
Zorg en 
welzijn

33 Aantal 
budgetten 
verlagen.

CDA bij bij paragraaf 3.1 staat concreet 
betekent dit dat we de budgetten 
verlagen. Welke activiteiten gaan we 
dan niet meer doen?

De bijstellingen komen voort uit onze wens om 
realistisch te begroten: als er sprake is van 
“onderuitputting” hebben we de ramingen 
bijgesteld: er worden dus geen bestaande 
activiteiten NIET uitgevoerd.

J. Zoetendal

65 Thema 
Zorg en 
welzijn

33 Besparing 
preventiev
e 
maatregele
n

CDA Is het gezien de jaarrekening 2019 reel 
om te verwachten dat preventieve 
maatregelen een besparing van de 
uitgaven opleveren?

Effectieve preventie heeft (nog afgezien van het 
intrinsieke zorginhoudelijke belang ervan) in zijn 
algemeenheid zeker een kostenbeperkend effect op 
de maatwerkvoorzieningen. Een één-op-één relatie 
is er niet  vandaar dat wij óók inzetten op directere 
instrumenten ter beheersing van de 
kostenontwikkeling.

J. Zoetendal

10
9

Thema 
Zorg en 
Welzijn

33 Statushoud
ers

PvdA Waarom staat de ondersteuning van 
statushouders onder Jeugd? Gaat het 
hier alleen om de ondersteuning van 
jonge statushouders/de kinderen in de 
gezinnen van statushouders?

nee het gaat om alle statushouders en dan vooral 
de inhuurkosten (fte) om deze mensen te 
begeleiden  (het aantal is teruglopen sinds 2016 en 
we hebben geen extra inhuur meer nodig)

H. 
Broekhuizen

12
9

Thema 
Zorg en 
welzijn

34 budget 
PGB's

HL Het college geeft aan te willen sturen 
op zorg in natura om zo op goedkope 
wijze zorg te kunne inkopen om 
daarmee het deelbudget te verlagen 
zodat er voldoende ruimte overblijft om 
de PGB’s te kunne betalen. Voor 
Heerenveen Lokaal is zelfbeschikking 
een belangrijk recht van een ieder.   HL 
trekt hieruit de conclusie dat het 
budget voor de PGB’s niet toereikend is 
klopt dit? Hoeveel % van de PGB’s 
worden uitbetaald volgens de werkwijze 
van  zelf zorg in kopen door de cliënt 
zelf?   Stimuleert het college ook 

De wet geeft inwoners de vrijheid te kiezen voor 
zorg in natura (ZIN) of een PGB. Wij constateren 
echter dat vanaf 2015 steeds meer inwoners 
kiezen voor ZIN omdat er meer zorgaanbieders zijn 
gecontracteerd en de Zorg in Natura goed geregeld 
is. Om deze reden kan het deelbudget voor PGB 
worden verlaagd. Uw conclusie dat budget voor 
PGB niet toereikend is klopt dus niet.     Alle PGB's 
worden uitbetaald om de inwoner gelegenheid te 
geven de zorg zelf in te kopen en de zorgverlener 
aan te sturen. Daarvoor in het PGB juist bedoeld.  
De keus om de zorg zelf in te kopen ligt bij de 
inwoner. Daarbij is het voorwaardelijk dat hij PGB 
vaardig is.

J. Zoetendal
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richting cliënten om zelf zorg in te 
kopen, zo ja hoe en zo nee waarom 
niet?

12
8

Thema 
Zorg en 
welzijn

34 Besparing HL kopje WMO  argumenten 1.2: Is de 
besparing van € 10.000 niet besteed 
geld door de Uitingeradeelhal?

Er is sinds de herindeling steeds een hoger bedrag 
door ons geraamd dan werd gevraagd en nodig 
was als exploitatiesubsidie.

J. Zoetendal

11
0

Thema 
Zorg en 
Welzijn

34 Wmo PvdA Structureel een bedrag van 421.00 
ombuigen door versobering. Waar 
wordt dan aan gedacht?

Waar wij aan denken staat genoemd in de 
argumenten op blz. 34 en 35 van de P-nota. Het 
versoberen zit dus niet in het versoberen van 
voorzieningen, maar in het versoberen van de 
begroting door de werkelijke uitgaven op te 
nemen. Uitzondering is het in eigen beheer nemen 
van informatievoorziening, waarmee de kosten 
voor "Heerenveen Helpt" ad € 48.000 per jaar 
komen te vervallen

J. Zoetendal

33 Thema 
Zorg en 
welzijn

34 eigenbijdra
ge naar 
draagkrach
t

SP Er moet € 421.000 worden bezuinigd 
op de WMO. Is het niet toch mogelijk 
de rijke inwoners een deel van de 
kosten zelf te laten dragen zodat er wel 
financiële ruimte blijft om mensen die 
niet draagkrachtig er niet tegenaan 
lopen dat zijn een hulpmiddel dat zij 
nodig hebben niet kunnen krijgen?

Dat is niet mogelijk.  Met de invoering van het 
abonnementstarief is wettelijk vastgelegd dat 
iedere Wmo cliënt, ongeacht de hoogte van zijn 
inkomen en vermogen maximaal € 19,00 per 
maand betaalt voor verstrekte Wmo voorzieningen.

J. Zoetendal

15
2

Thema 
Zorg en 
Welzijn

35 JOGG D66 Wat gaan we niet meer doen door het 
verlagen van de budgetten?

Doel is om het beschikbare budget aan te laten 
sluiten bij de werkelijke uitgaven. Dit betekent dat 
we voor JOGG blijven doen, wat we al doen.

J. Zoetendal

13
0

Thema 
Zorg en 
welzijn

35 Preventiev
e 
activiteiten 
gezondheid

HL 1.4 Het niveau van preventieve 
activiteiten wat verlaagd worden. Wat 
verstaat het college onder het woord 
wat? Heerenveen Lokaal kan weinig 
met de opmerking dat het ‘wat 

Omdat het beschikbare budget de afgelopen 2 jaar  
niet volledig is benut, wordt de begroting nu naar 
beneden bijgesteld. Dat heeft geen effect op de 
uitvoering.

J. Zoetendal
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verlaagd’ wordt. Want wat wordt 
verlaagd, wat valt weg , wat is het 
effect van dit voorstel en opmerking?

13
1

Thema 
Zorg en 
welzijn

35 Bestaande 
afspraken

HL 1.5: Hier wederom een opmerking over 
dat bestaande afspraken niet 
geschonden worden. Deze opmerking 
vinden wij terug bij vele onderdelen en 
lijken ons niet passend.  Want wat 
zorgt ervoor dat bestaande afspraken 
niet worden geschonden? Heeft deze 
maatregel daardoor geen enkele 
invloed op de afspraken? Wat is de 
waarde van de opmerking dat er geen 
bestaande afspraken worden 
geschonden? Moeten wij dit zien als het 
wordt een onsje minder maar daar 
merkt u niets van?

Er zit ruimte in de begroting omdat de werkelijke 
uitgaven lager zijn dan verwacht. Bestaande 
afspraken worden niet geschonden omdat het  
resterende budget voldoende is om deze afspraken 
na te komen.

J. Zoetendal

11
2

Thema 
Zorg en 
Welzijn

35 Participatie PvdA Waarop is de verhoging van 50.000 
euro aan inkomsten gebaseerd bij het 
verhalen van bijstand?

Op een geschat percentage van uitstaande 
debiteuren en bedragen die in het verleden zijn 
"binnengehaald".

H. 
Broekhuizen

34 Thema 
Zorg en 
welzijn

35 terugvorde
ringsambte
naar

SP In welk licht moeten wij de 
terugvorderingsambtenaar zien die 
inkomsten gaat genereren op het 
verhalen van bijstand? Moeten we hier 
niet heel terughoudend mee zijn n.a.v. 
de problemen die zijn ontstaan bij de 
toeslagenaffaire en de coronacrissis?

Verhalen van bijstand is een wettelijke taak 
(artikelen 61 en 62). Het gaat dan om 
onderhoudsplicht/alimentatie.

H. 
Broekhuizen
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15
4 Thema 

Wonen 
en 
Leven

38 Cultuurhuis D66 In de P nota komt u niet meer terug op 
het Cultuurhuis, waarom niet?

zie bij 155 J. Zoetendal

67 Thema 
Wonen en 
leven

41 Verdeelsleu
tel 
overbesche
rming 
compagnon
svaart

CDA Waar is de verdeelsleutel 80/20 
gebaseerd

De basis hiervoor is dat wij samen met het 
Wetterskip Fryslân, door een extern adviesbureau, 
hebben laten bepalen waar de oeverbescherming in 
belang van de weg en/of in belang van de het 
water is.

H. 
Broekhuizen

13
2

Thema 
Wonen en 
leven

41 Beschermin
g 
compagnon
svaart

HL Het college gaat samen met het 
Wetterskip een plan opstellen, de 
gesprekken hierover met elkaar zijn al 
vanaf 2011-12 gaande. Dit plan word 
dan ook met de Pl Belangen en 
inwoners besproken.  Is het haalbaar 
om nog dit jaar met de Pl belangen en 
inwoners het plan te bespreken?

Nog voor de coronacrisis is er overleg geweest met 
Plaatselijk Belang De Knipe. In dit overleg zijn de 
plannen besproken/uitgelegd. Helaas heeft er geen 
bewonersavond plaats kunnen vinden maar alle 
bewoners zijn met een uitgebreide bewonersbrief 
op de hoogte gebracht. In deze brief is ook een 
keuze aan de bewoners voorgelegd betreffende het 
aanzicht van de damwand> hout of steen. Wellicht 
is het mogelijk eind dit jaar het plan alsnog te 
bespreken, zo niet is het voorstel om nogmaals 
met een uitgebreide bewonersbrief de bewoners 
uitleg te geven.

H. 
Broekhuizen

13
7

Thema 
Wonen en 
leven

42 Fonds 
vitale 
kernen

CU Is de conclusie van Heerenveen Lokaal 
juist dat er niet genoeg budget is voor 
het fonds vitale kernen?  Dit gezien uw 
opmerking dat ongeveer (hoeveel is 
ongeveer?) de helft van het 
programma moet worden versoberd, 
uitgesteld of getemporiseerd.  Waar 

Bij de vaststelling van de centrumvisie is een 
investeringsagenda centrum gepresenteerd met de 
opmerking dat de raad bij de Perspectiefnota in het 
kader van een bredere afweging moet besluiten of 
het fonds vitale kernen kan worden vergroot. Toen 
is al gesignaleerd dat zonder vergroting van het 
fonds dekking zou ontbreken voor de indirecte 

J. Zoetendal
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vinden wij de uitwerking van deze 
opmerking?  Wat betekent dit en houd 
dit in voor al de lopende trajecten in de 
dorpen?

investeringen en een deel van de directe 
investeringen. Uitgaand van een zekere verdeling 
tussen Heerenveen en de dorpen betekent dat een 
gelijkmatige versobering of temporisering. Mocht 
de raad besluiten het fonds niet op te hogen dan 
zullen wij opnieuw met onze partners in overleg 
gaan om het vastgestelde pakket aan 
investeringen te herprioriteren. Dan laat ook de 
vraag zich beantwoorden welke vertaling in 
kapitaallasten dat geeft. Immers sommige 
investeringen worden over een langere termijn 
afgeschreven dan andere. Bij een lange 
afschrijving kan met dezelfde kapitaallast meer 
worden geïnvesteerd.

10
3

Thema 
Wonen en 
leven

42 Regiodeal FNP Heerenveen heeft samen met een 
aantal andere gemeenten in de regio 
middelen gekregen voor de Regio Deal. 
Waar in de perspectiefnota zijn deze 
middelen terug te vinden?

Wij hebben projecten ingediend waar in principe de 
gemeentelijke co-financiering uit bestaande 
budgetten kan worden gedekt. De middelen van 
het rijk worden zichtbaar zodra een project is 
uitgewerkt en er een krediet wordt beschikbaar 
gesteld. Dat krediet is dan een optelsom van eigen 
middelen en middelen vanuit de regio.

J. Zoetendal

80 Thema 
Wonen en 
leven

42 Fitale 
kearnen

FNP Wêr op is it % fan 70% foar it plak 
Hearrenfean basearre.?

Over een definitieve verdeling tussen Heerenveen 
en de betreffende dorpen hebben wij nog geen 
besluit genomen. Op dit moment werken wij aan 
een notitie waarin vanuit verschillende parameters 
in beeld wordt gebracht tot welke verdeling dit 
leidt. Afhankelijk van het gewicht wat wordt 
toegekend aan een parameter verschuift de 
verdeling. Als bijvoorbeeld alleen zou worden 
gekeken naar leegstandproblematiek dan zou 
Heerenveen veel hoger "scoren" dan 70%. In de 

J. Zoetendal



Vragenronde 1 P-nota gesorteerd op Thema

20

ID Thema Blz Onder
werp

Frac
tie

Vraag Antwoord Portefeuille
houder

loop van het 3e kwartaal zullen wij een concrete 
uitwerking aan u voorleggen.

11
3

Thema 
Wonen en 
Leven

42 Regiodeal PvdA In hoeverre kunnen de middelen vanuit 
de Regiodeal worden ingezet om 
ambities voor het centrum van 
Heerenveen en/of ontwikkelingen in 
Akkrum, Aldeboarn en Jubbega te 
financieren?

Er is gekozen voor een systematiek waarbij de 
gemeente projecten heeft opgevoerd waar 
gemeentelijke co-financiering voorhanden is. Voor 
Akkrum en Jubbega zijn dat deels middelen uit het 
fonds vitale kernen. Het centrum van Heerenveen 
is, vanwege de aard van de regiodeal buiten de 
scope gelaten.

J. Zoetendal

5 Thema 
Wonen en 
leven

42 Fonds 
Vitale 
kernen

VVD Onder wat willen we bereiken wordt 
aangegeven een verhouding tussen 
Heerenveen en de andere dorpen van 
70-30, wat is de ratio achter deze 
getallen?

Over een definitieve verdeling tussen Heerenveen 
en de betreffende dorpen hebben wij nog geen 
besluit genomen. Op dit moment werken wij aan 
een notitie waarin vanuit verschillende parameters 
in beeld wordt gebracht tot welke verdeling dit 
leidt. Afhankelijk van het gewicht wat wordt 
toegekend aan een parameter verschuift de 
verdeling. Als bijvoorbeeld alleen zou worden 
gekeken naar leegstandproblematiek dan zou 
Heerenveen veel hoger "scoren" dan 70%. In de 
loop van het 3e kwartaal zullen wij een concrete 
uitwerking aan u voorleggen.

J. Zoetendal

27 Thema 
Wonen en 
Leven

42/
77

Vitale 
kernen/fina
nciële 
duurzaamh
eid

CU Bestaat de kans, dat het vitaal maken 
van onze kernen voorlopig on hold 
wordt gezet tgv financiële 
onzekerheden?

Er is een Fonds Vitale Kernen met financiële ruimte 
van bijna € 1 miljoen voor het vitaal maken van 
onze  kernen. Het is aan uw raad of u dit on hold 
wilt zetten tgv financiële onzekerheden. Dat stellen 
wij nu niet voor. Er zijn ook andere ombuigingen 
mogelijk zoals we in de bijlage in de 
Perspectiefnota laten zien.

H. 
Broekhuizen

11
5

Thema 
Wonen en 
Leven

43 Sportieve 
en 
culturele 

PvdA Wat is het werkbudget voor het 
projectbureau, waaruit wordt dit 

De middelen voor dit projectbureau zijn nog niet 
beschikbaar gesteld. In het kader van de 
centrumvisie zijn middelen gereserveerd voor 

H. 
Broekhuizen
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evenement
en in 
Heerenvee
n

betaald, hoeveel FTE wordt ingezet in 
dit bureau.

evenementen, organisatie en samenwerking. Die 
kunnen deels hiervoor aangewend worden, maar 
daarmee zijn de kosten nog niet volledig gedekt. 
De ambitie is dat er iets meer dan 1 fte werkzaam 
is  voor dit bureau, ingevuld door meerdere 
mensen met verschillende expertise op gebied van 
evenementen en marketing.

35 Thema 
Wonen en 
leven

43 internation
ale 
evenement
en

SP Wat is de nut en noodzaak van het 
binnenhalen van grote (inter)nationale 
evenementen? Wat zijn de kosten van 
het projectbureau? Op dit moment 
weten we nog niet wat de coronacrisis 
ons gaat kosten en zouden we juist op 
dit soort projecten kunnen bezuinigen.

Het binnenhalen van evenementen is één van de 
mogelijke taken voor het projectbureau. Het 
professionaliseren en ondersteunen van bestaande 
evenementen is bijvoorbeeld een andere taak Door 
(inter)nationale evenementen binnen te halen 
wordt een impuls gegeven aan de leefbaarheid en 
economie. Daarmee bieden we onze inwoners sport 
en cultuur van hoge kwaliteit in hun eigen 
leefomgeving. Daarnaast geeft het de economie 
een impuls doordat het ons imago versterkt en 
doordat bezoekers Heerenveen leren kennen en 
hun uitgaven hier doen. Diverse studies geven aan 
dat evenementen zorgen voor inkomsten voor 
ondernemers en bijdragen aan het  welzijn (sport) 
van inwoners. Juist in tijden van Corona en hierna 
kan dit een extra stimulans zijn. Ook in de 
G1000/G20 is de behoefte aan een bruisend 
centrum met diverse evenementen uitgesproken en 
dat geldt ook voor andere dorpen.. De wens voor 
een projectbureau ligt mede in het feit dat de 
gemeente op dit moment als organisator van 
evenementen én als vergunningverlener van 
evenementen optreedt. Daar willen we een betere 
knip in leggen door de organisatie van 

H. 
Broekhuizen
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evenementen bij dit bureau neer te leggen. Ook 
kan vanuit dat bureau goed worden samengewerkt 
met Heerenveen n gouden Plak om de marketing te 
organiseren. De kosten van een 
evenementenbureau zullen variëren tussen de 80k 
en 120k. Dit budget is bedoeld voor de personele 
kosten. Hierover komen we nog met de raad te 
spreken.

15
8

Thema 
Wonen en 
Leven

44 Woonvisie 
en 
woningbeh
oefte 
onderzoek

D66 U heeft in oa de beleidskoers 
aangegeven een woningbehoefte 
onderzoek te doen. Ook zien wij met de 
vergrijzing die op Heerenveen af komt 
dat het in kaart brengen van die 
behoeften belangrijk is om de krimp 
over 30 jr te duiden en daar onze 
woningvoorraad op aan te passen. Kunt 
u aangeven waarom u dit onderzoek 
uitstelt.

Dit woningbehoefteonderzoek achten we 
belangrijk. Het zou dan ook binnen afzienbare tijd 
plaats moeten vinden. Daarom is er een voorstel 
opgenomen in de investeringsagenda.

J. van Veen

10 Thema 
Wonen en 
leven

44 Huisvesting
sbeleid 
afspraken 
en 
monitoring

SP ‘Betaalbare huisvesting voor iedereen 
willen we bereiken’ en in principe zo 
veel mogelijk zonder huurtoeslag. Ziet 
de gemeente mogelijkheden om in de 
nieuwe woonafspraken woningen te 
laten bouwen met een huur tot € 400,-
?

De insteek is zoveel mogelijk betaalbare woningen 
te hebben in onze gemeente. In de gemeente zijn 
veel betaalbare sociale huurwoningen namelijk 
87% (peildatum 1-1-2020). Deze woningen hebben 
een huurprijs tot de eerste aftoppingsgrens (€ 619 
in 2020). Dit percentage is ondanks alle 
investeringen door corporaties zoals het 
verduurzamen en renoveren van woningen de 
afgelopen heel stabiel.  Jaarlijks maken we met de 
corporaties afspraken over de betaalbaarheid en de 
beschikbaarheid van huurwoningen. In deze markt 
met hoge bouwkosten zijn nieuwbouw woningen, 
met de huidige wettelijk verplichte kwaliteitseisen 

J. van Veen
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die aan woningen worden gesteld, tot een huur van 
400,- niet haalbaar voor de corporaties.

36 Thema 
Wonen en 
leven

44 woonvisie SP De huidige woonvisie met twee jaar 
verlengen? Welke doelen uit deze visie 
zijn behaald en is deze woonvisie nu 
nog actueel? Het lijkt er op dat er nog 
niet voldoende woningen in de sociale 
sector zijn gerealiseerd en dat starters 
en ouderen geen passende woning 
kunnen vinden. Wordt hieraan prioriteit 
gegeven?

Doelen uit de huidige woonvisie blijven de 
komende jaren doorlopen. Ook voor starters en 
voor ouderen worden appartementen toegevoegd. 
Deze zijn in het nieuwe woningbouwprogramma  
opgenomen. Hieraan willen we zeker ook prioriteit 
geven. Samen met de woningcorporaties werken 
we in 2020 verder uit wat er nodig is en waar dit 
gerealiseerd kan worden.  Dit doen we in het kader 
van de prestatieafspraken.  De gezamenlijke 
woningmarktmonitor levert hiervoor onder andere 
input.

J. van Veen

15
7

Thema 
Wonen en 
Leven

45 Omgevings
wet

D66 Kunt u aangeven of u een 
programmateam gaat inzetten óf gaat 
voortzetten. Idem voor stuurgroep en 
begeleidingsgroep omgevingsvisie.

Dit betreft extra ambtelijke inzet 
(begeleidingsgroep) en betrokkenheid van het 
lijnmanagement (stuurgroep afdelingshoofden) 
voor de procesbegeleiding binnen het programma 
Omgevingswet. De stuurgroep Omgevingsvisie van 
de raad was gericht op het actieve 
participatieproces en is met de afronding daarvan 
ontbonden. In het verdere implementatieproces 
van de Omgevingswet is betrokkenheid van raad 
en commissies via de reguliere lijn voorzien.

J. van Veen

15
6

Thema 
Wonen en 
Leven

45 Omgevings
wet

D66 Waarom wordt nu nog overwogen een 
programmateam/stuurgroep in te 
stellen gezien de recent uitgestelde 
deadline van 1 januari 2021?

Dit betreft voortzetting van lopende extra 
ambtelijke inzet (begeleidingsgroep) en 
betrokkenheid van het lijnmanagement 
(stuurgroep afdelingshoofden) voor de 
procesbegeleiding binnen het programma 
Omgevingswet (zie ook 157). De implementatie 
van de Omgevingswet is een lang lopend en 
intensief ontwikkelingsproces van de organisatie 

J. van Veen
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dat nauw aansluit bij de gemeentelijke ambities op 
gebied van dienstverlening, participatie en werken 
vanuit de bedoeling. Dit is, ongeacht het uitstel 
van de wet, een continu doorlopend proces.

37 Thema 
Wonen en 
leven

47 externe 
inhuur

SP De kwaliteitsborger is een private 
partij. Is externe inhuur niet duurder 
dan het in eigen beheer houden? Zo ja, 
waarom is er dan gekozen voor externe 
inhuur?

De ‘Wet kwaliteitsborging voor het bouwen’ is een 
wet waarbij een nieuwe werkwijze voor de 
behandeling en controle van aanvragen 
omgevingsvergunning bouw wordt geïntroduceerd. 
Eén van de grootste wijzigingen is het feit dat de 
technische toetsing en controle van een deel van 
de aanvragen en bouwwerken niet meer door de 
gemeente mag worden uitgevoerd maar door een 
Kwaliteitsborger. Deze wijziging is niet optioneel 
maar is door de wetgever verplicht gesteld. De 
gemeente en bouwende partijen hebben hierin dus 
geen keuze.

J. van Veen

13
9

Thema 
Wonen en 
leven

48 fysiek 
domein/ka
nttekening
en

HL In de kanttekeningen worden een 
aantal conclusies getrokken die elkaar 
lijken tegen te spreken. Kunst u bij ons 
de verwarring weghalen waardoor er nu 
een uitzetting van € 36.000 is ipv een 
besparing van €297.000 Het is een 
aanmerkelijk verschil tussen de 
genoemde bedragen en graag meer 
uitleg hierover.

In de audit fysiek domein zijn de verhoging van de 
parkeerinkomsten en de (her)invoering van 
bruggelden benoemd als ombuigingsmogelijkheid. 
Die zijn niet meegenomen in de perspectiefnota. 
Daardoor is er geen sprake van een positief saldo a 
€ 297.000, maar sprake van een uitzetting van € 
36.000 vanwege het reëler ramen en de uitzetting 
die daarmee gemoeid is.

H. 
Broekhuizen

13
8

Thema 
Wonen en 
leven

48 Fysiek 
domein/ 
argumente
n punt 1.1

HL Er is reëler geraamd. Kon er in een 
eerder stadium niet reëel geraamd 
worden?  Wat is de reden hiervan?  De 
besparingen leiden naar verwachting 
niet tot verminderde dienstverlening of 

De ramingen in de begroting van de afgelopen 
jaren zijn vergeleken met de daadwerkelijke 
uitgaven. Omdat voor een aantal producten de 
begroting en de uitgaven niet aansluit zijn nu de 
begroting en uitgaven zijn met elkaar in balans 

H. 
Broekhuizen



Vragenronde 1 P-nota gesorteerd op Thema

25

ID Thema Blz Onder
werp

Frac
tie

Vraag Antwoord Portefeuille
houder

kwaliteit. Waarop zijn deze 
verwachtingen gebaseerd?

gebracht waarmee sprake is van een reële raming, 
die aansluit bij onze kwaliteit van dienstverlening.

45 Thema 
Wonen en 
leven

49 Wonen en 
leven

CU Moet vanwege de PFASproblematiek elk 
stukje H’veense grond in kaart worden 
gebracht? En zo ja, wie gaat dat 
uitvoeren?

Voor het verplaatsen van grond is inzicht nodig in 
de kwaliteit van de bodem. Hiervoor worden in 
Friesland bodemkwaliteitskaarten gebruikt waarbij 
op basis van bemonstering en modellen de 
kwaliteit van bodem in kaart is gebracht. PFAS was 
een stof die niet in deze bodemkwaliteitskaarten 
was opgenomen. Er is naar aanleiding van het naar 
voren komen van de PFAS problematiek in heel 
Friesland een inventarisatie van bodem gedaan op 
de aanwezigheid van PFAS. In 2019 zijn hiervoor 
bodemonderzoeken uitgevoerd waarin de PFAS-
stoffen zijn meegenomen. De 
bodemkwaliteitskaarten in de gemeente 
Heerenveen zijn met deze PFAS gegevens verrijkt 
en zijn in maart 2020 door het college vastgesteld.  
Dus elk stukje Heerenveen grondgebied is 
inderdaad (op basis van bemonstering en 
modellering) in kaart gebracht, dit is door de 
gemeenten in Friesland samen opgepakt en 
uitgevoerd.

J. van Veen

14
0

Thema 
Wonen en 
leven

49 verhoging 
bodembud
get

HL Een aantal gemeenten hebben de 
beschikking over een zogenoemde 
bodemkaart waarop is aangegeven 
waar men rekening met houden met de 
aanwezigheid van vervuiling.  Is een 
dergelijke kaart ook in onze gemeente 
van toepassing?  Zo niet waarom niet?  
Is het college het met Heerenveen 
Lokaal eens dat een dergelijke kaart 

De bedoelde bodemkwaliteitskaart is er voor de 
gemeente Heerenveen en wordt ook gebruikt bij 
het verzetten van bodempartijen. Het college is het 
met Heerenveen Lokaal eens dat deze kaart een 
goed gereedschap is voor het plannen van 
werkzaamheden. Er kan op een verantwoorde, 
kostenefficiënte en snelle manier met bodemverzet 
worden omgegaan. Met deze kaart is de 
zogenaamde achtergrondwaarde van de bodem, te 

J. van Veen
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voor ondernemers (grondwerken en 
bouw) een bijzonder goed gereedschap 
is voor het plannen van 
werkzaamheden?

verdelen in ‘Schoon, Wonen of Industrie’, 
vastgelegd.  Daarnaast heeft de gemeente de 
beschikking oven een bodeminformatiesysteem 
waar alle uitgevoerde bodemonderzoeken in zijn 
vastgelegd. Dit geeft een beter inzicht in de 
kwaliteit op perceel niveau. Dus ook van eventuele 
verontreinigingen en saneringslocaties.

13
3

Thema 
Wonen en 
Leven

50 bereikbaar
heid A32/ 
argumente
n

HL 1.1 is en was de raad op de hoogte van 
deze afspraken bij de ontwikkeling van 
de plannen voor de aanpassingen? Wat 
houd de opmerking in  wordt voldaan 
aan de contractuele verplichtingen? 
Word hier nog en probleem verwacht 
gezien de contractuele verplichtingen?

Daar is de raad van op de hoogte gesteld in het 
kader van zowel de investeringsagenda 
Heerenveen-Drachten als het project A32. Met 
onze contractpartners (provincie en rijk) is de 
afspraak gemaakt dat de gemeente zorg draagt 
voor het opheffen van het capaciteitsprobleem op 
de betreffende kruising.

J. Zoetendal

6 Thema 
Wonen en 
leven

50 Bereikbaar
heid A32

VVD Onder wat mag het kosten staan 
bedragen genoemd voor de 
bereikbaarheid A32, graag een 
verklaring voor deze bedragen

Dit betreft de kapitaallasten die samenhangen met 
de investering (kruispunt Oranje 
Nassaulaan/B.Falkenaweg)  Voor de jaren 2021 en 
2022 voorbereidingskosten van jaarlijkse € 
100.000,-- en de investering van twee keer € 
1.900.000,-- in 2023 en 2024. Het totaal sluit op € 
4.000.000,--.

J. van Veen

68 Thema 
Wonen en 
leven

51 Adviseur 
Veenweide
programma

CDA Wat gaat de gezamenlijke adviseur 
Veenweideprogramma doen en wat zijn 
de verwachte resultaten hiervan?

De veenweideadviseur gaat meedraaien in de 
programmaorganisatie veenweide van de Provincie. 
Daarmee krijgen de gemeenten een vaste 
vertegenwoordiger bij de dagelijkse 
werkzaamheden in het veenweideprogramma, net 
als Wetterskip Fryslân, de landbouw- en 
natuurorganisaties. Daarnaast is deze adviseur 
beschikbaar om gemeenten te informeren over 
ontwikkelingen op veenweidegebied en zal hij/zij 
een rol spelen bij het voorbereiden van ambtelijke 

J. van Veen
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en bestuurlijke overleggen, waar de gemeenten 
deel aan nemen. Het verwachte resultaat is dat 
gemeentes beter en eerder hun belangen kunnen 
inbrengen bij de planvorming voor veenweide en 
dat er een betere koppeling ontstaat met 
gemeentelijke doelen en projecten in de kansrijke 
gebieden.

13
4 Thema 

Werken 
en 
Onderne
men

54 
t/
m 
58

Glasvezel HL Glasvezelverbinding is met name voor 
de ondernemers in het buitengebied 
van wezenlijk belang voor de 
bedrijfsvoering, ook het aantal 
thuiswerkers neemt toe. Hoe is de 
stand van zaken betreffende de aanleg 
en is er al resultaat geboekt om de 
witte adressen welke plotsklaps niet 
blijken te kunnen worden aangesloten 
wel aangesloten te krijgen?

Wij hebben overleg gevoerd hierover met de 
Provincie. Van de Provincie hebben wij begrepen 
dat Kabelnoord voor de zomer verwacht 
overeenstemming te hebben met de financiers. 
Aan de hand daarvan wordt duidelijk welke 
percelen wel en welke percelen niet worden 
aangesloten. Hierover bent u geïnformeerd per 
brief van 21 april. Naar verwachting – bij akkoord 
financiers - start dan de uitvoering kort na de 
zomer in verband met voorbereidingstijd 
aannemer. We werken aan een raadsbrief om u te 
informeren over de laatste stand van zaken. We 
verwachten deze nog in juni aan u te sturen.

H. 
Broekhuizen

7 Thema 
Werken en 
onderneme
n

55 beleidsdoel
en en 
speerpunte
n

SP Op pagina 55 van de P-nota staat: 
onderwijs, ondernemers en overheden 
werken samen aan maatschappelijke 
opgaven en voegen waarde toe aan de 
samenleving.  Op pagina 60 van de 
investeringsagenda wordt gezegd: we 
gaan veel meer aandacht besteden aan 
ons MKB en we ontwikkelen samen met 
ondernemers en het onderwijs 
projecten die bijdragen aan de 
aansluiting op de 

Nee, een gemeentelijk werk/leerbedrijf is in onze 
ogen nu geen serieuze optie naast Caparis, onze 
eigen jobcoaches, jobhunters, arbeidsdeskundigen 
en loonwaardespecialisten en diverse 
arbeidsmarktprojecten met externen.  Het 
experiment in Amsterdam loopt tot maart 2021. 
Dan zijn de 4 jaar voorbij en komt de UvA met 
definitieve onderzoeksresultaten. Op dit moment 
passen wij de wettelijke inkomstenvrijlating (max € 
215 half jaar lang)  en aanvullende vrijlating toe 

H. 
Broekhuizen
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onderwijs/arbeidsmarkt.  Vraag: Is het 
college het met de SP eens dat, en dit 
is door ons vaker aan de orde gebracht, 
een gemeentelijk leer/werk bedrijf 
(anders dan Caparis) een serieuze optie 
is?  Vraag: Is het college het met de SP 
eens, dat het experiment bijverdienen 
in de bijstand, wat voormalig 
wethouder van Amsterdam Arjan 
Vliegenthart heeft gestart en nog 
steeds loopt navolging kan hebben in 
onze gemeente? Met het experiment 
mogen mensen in de bijstand 200 euro 
bijverdienen in de maand. De eerste 
resultaten laten zien dat het goed 
werkt om mensen deze ruimte te 
geven. Het blijkt dat de groep mensen 
die uit de bijstand komt en weer werk 
vindt onder de “bijverdieners” veel 
groter is dan onder de groep mensen 
die niet deelneemt aan het experiment. 
Als je verder inzoomt op de resultaten 
dan valt vooral de grote groep 50-
plussers op. Een grote groep 50-
plussers die twee jaar of langer in de 
bijstand zit, vindt met dank aan het 
experiment sneller weer werk.

(max € 134 voor 2,5 jaar) . En ook wij zijn bezig 
met een parttime ondernemen/bijverdien regeling.

38 Thema 
Werken en 
onderneme
n

55 welzijn SP Waaruit blijkt dat de economische 
ontwikkeling ten goede komt aan het 
welzijn van de regio en welvaart van 
onze inwoners? Er wordt omgebogen 

Economische ontwikkeling draagt bij aan werk voor 
onze inwoners en die in de regio. Het hebben van 
werk is goed voor het welzijn van mensen en 
welvaart in de regio.   De ombuigingen sociaal 

J. Zoetendal



Vragenronde 1 P-nota gesorteerd op Thema

29

ID Thema Blz Onder
werp

Frac
tie

Vraag Antwoord Portefeuille
houder

vanuit het sociaal domein om de 
ambitie als sportstad te kunnen 
vervullen? Zou het dan niet andersom 
moeten zijn? Bezuinigen op de ambitie 
voor topsport om te investeren in onze 
inwoners?

domein vloeien grotendeels voort uit effectievere 
sturing en  uitvoering. Percentueel gezien is het 
een klein deel van de totale uitgaven sociaal 
domein.

39 Thema 
Werken en 
onderneme
n

57 blue zone SP Hier wordt gesproken over Blue Zone? 
Gaat Blue Zone niet voornamelijk over 
het welzijn van de regio en de 
gezondheid van haar inwoners? 
Hoeveel kans heeft dat wanneer er 
zoveel wordt omgebogen vanuit het 
sociaal domein?

De betekenis en de kansen van de Blue Zone voor 
de inwoners zijn bijvoorbeeld gezondheid, 
ontmoeting, tegengaan van chronische 
aandoeningen en de leefbaarheid van de 
omgeving. Daarnaast biedt het concept 
economische kansen voor ondernemers. We willen 
onderzoeken welke (economische) kansen er liggen 
in Heerenveen en Fryslan (de provincie gaat hier 
ook mee aan de slag). De totale ombuigingen in 
het sociaal domein vloeien grotendeels voort uit 
effectievere sturing en  uitvoering. Percentueel 
gezien is het een klein deel van de totale uitgaven 
sociaal domein.

J. Zoetendal

13
5 Thema 

Toekom
stbesten
dig en 
Duurzaa
m

61 Verduurza
ming 
woningen

HL Het verduurzamen va bestaande 
gemeentelijke gebouwen kost 
miljoenen.  is nieuwbouw een duurdere 
of goedkopere oplossing voor het 
verduurzamen, aangezien dan de eis 
van energieneutraal  in nieuwbouw kan 
worden meegenomen ipv verbouwingen 
van bestaande gebouwen? Heeft het 
college hier over nagedacht en deze 
optie ook onderzocht?

Verduurzaming van gemeentelijke gebouwen 
brengt inderdaad hoge kosten met zich mee. Om 
die reden zijn wij voornemens om een strategische 
accommodatieplan op te stellen voor onze 
gemeentelijke gebouwen. Met als doel om keuzes 
te kunnen maken welke gebouwen de gemeente 
aanhoudt en welke niet. Hiermee kunnen de kosten 
worden beperkt. Voor de gebouwen die overblijven 
zal een steeds een afweging plaatsvinden..Per 
gebouw wordt in kaart gebracht welke maatregelen 
precies benodigd zijn en wat de kosten van deze 
maatregelen precies zijn. Ook worden alternatieven 

J. Zoetendal
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zoals  nieuwbouw beoordeeld alvorens definitief 
wordt besloten om tot uitvoering over te gaan.’

69 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

61 Aanpak 
eigen 
gebouwen

Waarop zijn de bedragen gebaseerd en 
wat zijn de opbrengsten en zijn deze 
investeringen geborgd in het 
meerjarenonderhoudsplan?

De bedragen zijn gebaseerd op een inschatting 
voor het energieneutraal maken van gemeentelijke 
gebouwen inclusief klimaatadaptieve maatregelen. 
Het energieneutraal maken betreft een wettelijke 
verplichting die uiterlijk in 2050 voltooid moet zijn. 
We hebben onszelf opgelegd in het 
Duurzaamheidsprogramma om in 2030 de helft van 
de gemeentelijke gebouwen energieneutraal 
gemaakt te hebben. Voor de opbrengsten, door het 
wegvallen (of veel lager worden) van energielasten 
van de gemeentelijke gebouwen ontstaat een 
financieel voordeel  dit zullen we tzt kunnen 
verwerken in onze begroting.  Daarnaast geven we 
met onze ambitie het goede voorbeeld. Zo sporen 
we indirect onze inwoners en bedrijven ook aan om 
milieumaatregelen te treffen. De investeringen 
voor het energieneutraal maken van de 
gemeentelijke gebouwen zijn geen onderdeel van 
het meerjarenonderhoudsplan. Er is nu nog geen 
zicht op het onderhoudsbudget dat benodigd na 
voltooiing van de maatregelen ’.

T.J. van der 
Zwan

9 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

63 beleidsdoel
en en 
speerpunte
n

SP op pagina 63 van de P-nota staat: in 
2022 willen we 75 hectare zonnepark 
gerealiseerd  hebben. Onlangs heeft PS 
besloten dat er geen nieuwe 
zonneparken meer aangelegd mogen  
worden op landbouwgrond en dat de 
zonneladder moet worden nageleefd. Is 
het college bereid om zo spoedig 

Maandag 8 juni jl. heeft de raad een mail 
ontvangen waarin een overzicht is gegeven van de 
provinciale wijzigingen en de verwachte effecten op 
onze duurzame energieprojecten en –ambities van 
de gemeente Heerenveen. De inhoud van de mail 
is als bijlage bij deze vraag gevoegd. Daarin is ook 
beschreven hoe ambtelijke en bestuurlijke 
afstemming is en wordt gezocht, gericht op het 

J. Zoetendal



Vragenronde 1 P-nota gesorteerd op Thema

31

ID Thema Blz Onder
werp

Frac
tie

Vraag Antwoord Portefeuille
houder

mogelijk de zonneladder in onze 
gemeente in te voeren en de 
zonnelader leidend te laten worden 
voor de RES?

bepalen van de exacte gevolgen en op het blijven 
werken aan het verwezenlijken van onze 
duurzaamheidsambities.

71 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

68 Kwijtscheld
ing 
afvalstoffen
heffing

VVD Betekent het overhevelen van de 
kosten voor kwijtschelden 
afvalstoffenheffing van de Algemene 
Middelen naar de Afvalstoffenheffing, 
dat de betalers van de heffing straks 
ook de kwijstschelding (120k) gaan 
betalen door een hoger tarief?

Een deel van de kwijtscheldingen afval is de 
afgelopen jaren betaald uit de algemene middelen 
(o.a. OZB). Met ingang van 2021 wordt dit deel 
weer meegenomen in de tarieven van de 
afvalstoffenheffing.

J. van Veen

13
6

Thema 
Toekomstb
estendig en 
Duurzaam

69 verledding 
openbare 
verlichting

HL Waar kunnen wij het  exploitatiebudget 
openbare verlichting vinden? Hoe groot 
is dit?

Openbare Verlichting is een onderdeel van het 
thema wonen en leven, product wegen. De totale 
begroting van openbare verlichting bedraagt voor 
2020 € 1.008.000.

H. 
Broekhuizen

16
1

Thema 
Toekomstb
estendig en 
Duurzaam

70 Verledding D66 In hoeverre wordt ook onderzocht of 
meer in donkerte kan worden 
geïnvesteerd met gelijkblijvende 
kosten. Bijvoorbeeld door toepassing 
van grind- en schelpenpaden.

In het nieuwe nog vast te stellen lichtbeleidsplan 
met als titel "De nachten worden steeds mooier", 
wordt hiermee rekening gehouden. De afgelopen 
vijf jaren passen we al diverse reflectiemethoden 
toe op rijbanen en fietspaden, zoals witte dek- en 
slijtlagen. O.a. op de volgende locaties: UT-wei 
Akkrum, Aengwirderweg Tjalleberd, Molenplein 
Heerenveen.

H. 
Broekhuizen

41
Thema 
Financië
n en 
organisa
tie

74 klantgerich
theid

SP Het onderdeel Organisatieontwikkeling 
lijkt erg naar binnen toe gericht op 
samenwerking tussen afdelingen en 
ketens en medewerkers. Er wordt 
ingezet op training van goed 
leiderschap bijvoorbeeld. Wordt er ook 
ingezet op trainingen gericht op het 
omgaan met inwoners en 

De organisatieontwikkeling heeft als bovenliggende 
bedoeling om beter samen te werken met 
inwoners. Op alle niveaus, zowel bij strategische 
opgaven als initatieven vanuit de samenleving. En 
bij de dienstverlening. Dat vraagt wat anders van 
onze medewerkers in de samenwerking met elkaar 
intern. Maar vraagt ook wat anders in het omgaan 
met inwoners. Hiertoe zetten wij in op werken 

T.J. van der 
Zwan
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klantgerichtheid? (bijv. stress sensitief 
werken in het sociaal domein)

vanuit de bedoeling, opgavesturing (in de keten 
intern én extern), ontwikkeling vaardigheden en 
kennis. Voorbeelden zijn methodisch werken 
gericht op integraal werken in het sociaal domein    
nieuwe vormen van participatie in beleidstrajecten  
het werken aan een klantreis in het kader van de 
nieuwe omgevingswet. Maar ook zaken als 
communicatietrainingen zowel in persoonlijk als 
digitaal contact en het ontwikkelen van goed in te 
vullen webformulieren.

14 Thema 
Financiën 
en 
organisatie

74 Duurzame 
inzetbaarh
eid

VVD Wat is het actuele cijfer voor 
ziekteverzuim en de meldingsfrequentie 
en wat waren deze cijfers 1 jaar 
geleden

Ziekteverzuimcijfer  10 juni 2019: 4,95% 10 juni 
2020: 6,30%  Meldingsfrequentie: 10 juni 2019: 
1,06% 10 juni 2020: 1,00%

T.J. van der 
Zwan

40 Thema 
Financiën 
en 
organisatie

76 onderzoek 
RKC

SP Er wordt gesproken over een 
stakeholderonderzoek en onderzoek 
door rekenkamercommissie naar de 
dienstverlening van de gemeente? 
Wanneer is dit afgerond en wanneer 
wordt dit teruggekoppeld naar de raad?

De resultaten van het stakeholdersonderzoek zijn 
in het najaar bekend. Het onderzoek van de 
rekenkamercommissie naar de dienstverlening van 
de gemeente vindt plaats in opdracht van uw raad. 
Wij hebben begrepen dat de resultaten in het 
najaar beschikbaar komen. Van beide onderzoeken 
achten wij het zinvol om de resultaten te betrekken 
bij het actualiseren van de visie op dienstverlening.

T.J. van der 
Zwan

15 Thema 
Financiën 
en 
organisatie

79 Inflatiecorr
ectie 
onroerende 
zaakbelasti
ng

VVD De inflatie wordt gesteld op 2%, het 
CPB verwacht een inflatie van 1,4%, 
wat is de ratio achter het getal 2? Wat 
was de werkelijke inflatie in 2019 en 
welke inflatie is toegepast in de 
begroting 2019?

De genoemde 2% is een aanname op het moment 
waarop de perspectiefnota is opgemaakt. Dit cijfer 
blijft een inschatting. Voor de OZB is er de 
afgelopen jaren geen inflatiecorrectie doorgevoerd, 
omdat dit de verlaging van de tarieven zou 
compenseren en er geen 'voordeel' zou ontstaan 
voor de inwoners en bedrijven in de gemeente.

H. 
Broekhuizen

82 Thema 
Financiën 

81 Rinkelbom FNP De Buitenkans sit net mear yn de 
Rinkelbom. Wêr wurde dizze romtes no 

De ruimtes die voorheen in gebruik waren bij de 
Buitenkans zijn nu in gebruik tegen betaling van 

H. 
Broekhuizen
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en 
organisatie

foar brûkt en wurdt hjir dan ek hier 
foar betelle? En as 2e fraach   Wat is it 
takomstperspektyf fan de Rinkelbom?

een huursom bij de aldaar gevestigde huurders te 
weten Atelier Majeur en Talant.  De Rinkelbom is 
als cultuurpartner onderdeel van de gesprekken 
over een eventueel cultuurhuis en is ook onderdeel 
van de centrumvisie.

15
3

Thema 
Financiën 
en 
Organisatie

84 Flexpool 
1.4

D66 Als het nu al het voornemen is om 
mensen in dienst te nemen in 2023, 
waarom doet gebeurt dit dan niet nu al. 
Hoe groot is de kans dat de vraag 
uitvalt en daarom gerechtvaardigd is 
een flexibele schil aan te houden?

De mensen in de flexpool worden niet ingehuurd 
maar zijn al in dienst. Momenteel merken we in 
fysiek domein niet dat de vraag afneemt. De kans 
is groot dat de vraag blijft aanhouden. Ook omdat 
ruimtelijke initiatieven door de coronacrisis  leiden 
tot aanpassing/veranderingen van de 
ontwikkelplannen.  Echter mocht de vraag toch 
structureel gaan afnemen dan zal dmv personele 
planning en zo nodig aanvullende maatregelen 
gezorgd worden voor balans in het personele 
bestand.

T.J. van der 
Zwan

15
1 Bijlage 

Ombuigi
ngen 
concern, 
sociaal 
en 
fysiek 
domein

87 equal pay 
budget

D66 Is het verlagen van het equal pay 
budget schadelijk voor het goed 
werkgeverschap van de gemeente.

Nee het verlagen is niet schadelijk voor het goed 
werkgeverschap. Tot nu toe is het benodigde 
bedrag lager dan geraamd. Uit oogpunt van reëel 
ramen verlagen wij dit budget. Dit gaat niet ten 
koste van het goed werkgeverschap. De afspraken 
over equal pay voor pay-roll en uitzendkrachten 
blijven ongewijzigd.

T.J. van der 
Zwan

14
7

Bijlage 
Ombuiginge
n concern, 

87 Ombuiging
en

D66 In hoeverre hebben de ombuigingen 
betrekking op verminderen van 
personele inzet of moeten de 

De voorgestelde ombuigingen zijn vooral 
ombuigingen als gevolg van reëel ramen, 
versobering uitvoering door derden en verhoging 

H. 
Broekhuizen
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sociaal en 
fysiek 
domein

ombuigingen komen uit de verlaging / 
verscherping van de inkoop?

inkomsten. De voorgestelde ombuigingen leiden 
niet tot het schrappen van taken of op een lager 
niveau uitvoeren van taken en leiden daarmee niet 
tot vermindering van het aantal fte's,

14
6

Bijlage 
Ombuiginge
n concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

87 Algemene 
uitkering 
ombuiging?

D66 U geeft aan dat de tot en met 2024 1,4 
mio Alg uitkering gemeentefonds is 
ingeboekt. Hoe is het beeld na 2024?

De circulaires m.b.t. de algemene uitkering kennen 
een zeer grillig karakter. De ontwikkeling van de 
algemene uitkering voor 2024 en verder is daarom 
nu ook nog niet aan te geven. Dat hangt af van de 
uitgaven van de rijksoverheid en de ontwikkeling 
van het accres. Ook speelt hierbij nog het 
herverdeel effect van de algemene uitkering in 
2022. De uitkomsten hiervan zijn per individuele 
gemeente niet beïnvloedbaar.

H. 
Broekhuizen

11
6

Bijlage 
Ombuiginge
n concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

87 Opbrengste
n 
snippergro
en

PvdA De volledige opbrengst snippergroen 
wordt hiermee weggehaald. Betekent 
dit dat het beleid snippergroen 
verkopen hiermee is gestopt?

Er staat in 2021 €120.000 geraamd aan 
opbrengsten snippergroen. Via de perspectiefnota 
wordt dit verlaagd naar €70.000,-.

H. 
Broekhuizen

18 Bijlage 
Ombuiginge
n concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

87 Bijlage 
ombuiginge
n concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

VVD Graag een splitsing van het opvoeren 
inflatiecorrectie in niet-woningen en 
woningen, totaal 300k.

De inflatiecorrectie OZB woningen is € 148.000.   
De OZB niet woningen (eigenaren) is € 89.000 en 
de OZB niet woningen (gebruikers) is € 63.000. In 
totaal  is de inflatiecorrectie OZB niet woningen dus 
€ 152.000.  €148.000 + €152.000 = €300.000

H. 
Broekhuizen

16 Bijlage 
Ombuiginge
n concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

87 Bijlage: 
ombuiginge
n concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

VVD Hoeveel fte uitbreiding en hoeveel fte 
inkrimping ambtelijke organisatie zit er 
in de p-nota? Wat is het totale aantal 
fte ambtelijke organisatie inclusief 
flexpool en inhuur te verwachten in 
2020 uitgaande van verwerking in de 

Uw raad heeft middelen beschikbaar gesteld voor 
de flexpool (afdeling Ruimtelijke Ontwikkeling) 
voor 2019 en 2020. Achtergrond hiervan was de 
aanhoudende drukte en hoge ambities binnen het 
fysiek domein. Deze middelen hebben geresulteerd 
in 6,73 fte formatie flexpool, waarbij het  gaat om 

T.J. van der 
Zwan
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begroting 2021.  Welk aantal fte, 
inclusief zie vorige vraag, in 2019 en 
'18.

structurele formatie met incidentele middelen. In 
deze Perspectiefnota zit verlenging van de flexpool 
bij Ruimtelijke Ontwikkeling voor de jaren 2021 en 
2022. Dit betreft 6,73 fte.  Daarnaast zit er in deze 
Perspectiefnota structurele uitbreiding met 1,34 fte 
in verband met de Veilige Publieke Taak  dit betreft 
extra capaciteit om invulling te geven aan een 
combinatie van veiligheid en gastheerschap.  Met 
deze uitbreiding komt de structureel toegestane 
formatie (inclusief flexpool) in 2021 op: 491,33 fte.  
Er is geen sprake van inkrimping van fte in de 
perspectiefnota.  De structureel toegestane 
formatie ambtelijke organisatie inclusief flexpool 
per 1 januari 2020 is: 489,99 fte.  Per 1 januari 
2019 was dit: 461,5 fte  En per 1 januari 2018:  
436,91 fte

25 Bijlage 
Ombuiginge
n concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

87 
- 
89

Ombuiging
en concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

VVD Feitelijke vragen zijn gesteld tav de 
fte's.  Bij het aangaan van nieuwe 
taken of uitbreiding van bestaande 
taken, goedgekeurd door de raad hoort 
ook een passende uitbreiding van fte.  
De eerste indruk die de bijlage maakt is 
dat in de totale lastenverhogingen en 
ombuigingen, met een totale waarde in 
2021 van 5,8 miljoen euro geen 
significante inkrimping is van de 
ambtelijke organisatie. Is het college 
dit met de VVD eens, zo ja waarom 
wel, zo nee, waarom niet. Wat is de 
reden dat het college niet significant 
bezuinigd op de ambtelijke organisatie?

De voorgestelde ombuigingen betreffen het 
verlagen van productbudgetten op basis van reëel 
ramen en op basis van versobering van de 
uitvoering door derden. Danwel het vergroten van 
inkomsten. Er is geen sprake van het schrappen 
van taken of het op een lager niveau uitvoeren van 
taken waardoor de ambtelijke organisatie in aantal 
fte's omlaag kan. De ombuigingen in de bijlage zijn 
gesplitst in voorgestelde ombuigingen en mogelijke 
ombuigingen in de toekomst. De voorgestelde 
ombuigingen bedragen geen € 5,8 miljoen maar € 
3,5 miljoen. De mogelijke ombuigingen in de 
toekomst bedragen € 2,5  miljoen in 2021 
oplopend naar 5,1 miljoen in 2024. Hierin zitten 

H. 
Broekhuizen
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ook ombuigingen die wel tot het schrappen van 
taken en daarmee verlaging van fte's leiden.

21 Bijlage 
Ombuiginge
n concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

87 
tm 
89

Bijlage: 
ombuiginge
n concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

VVD In de themabegroting 2020 is op 
bladzijde 75 te zien dat er een 
uitbreiding van 10 fte structureel en 9 
fte incidenteel.  -Is incidenteel nu 
structureel geworden in de P nota, zo 
ja, graag een verklaring waar de 
verantwoording van 9 fte in de p-nota 
terug te vinden is. Zo nee, hoe gaat het 
verder met deze incidentele inzet in de 
komende jaren?

De 9 fte tijdelijke uitbreiding in 2020 wordt in deze 
Perspectiefnota niet omgezet in structurele 
uitbreiding van fte maar houdt op na 2020. Deze 
tijdelijke uitbreiding was deels gekoppeld aan 
tijdelijke extra opgaven en tijdelijk extra benodigde 
inzet. Wij zien daarnaast wel dat het knelt op 
diverse onderdelen in de organisatie. Op basis van 
taken en opgaven en benchmarking wordt voor 
onderdelen onderzocht wat de benodigde formatie 
is. Dit kan de komende jaren leiden tot wijzigingen 
in de formatie kwantitatief en kwalitatief  dit is 
altijd gekoppeld aan taken en opgaven.

H. 
Broekhuizen

26 Bijlage 
Ombuiginge
n concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

88/
89

Ombuiging
smogelijkh
eden

CU Hoe moeten wij de zgn. 
‘Ombuigingsmogelijkheden NIET 
verwerkt in de Perspectiefnota‘ duiden?

De ombuigingsmogelijkheden NIET verwerkt in de 
Perspectiefnota zijn ombuigingsmogelijkheden voor 
de toekomst. Deze zijn dus niet beleidsmatig en 
financieel vertaald in de Perspectiefnota. Indien het 
echter nodig is vanuit ambities, gewenste 
investeringen of financiële schaarste zijn ook hier 
keuzes mogelijk door uw raad.

H. 
Broekhuizen

17 Bijlage 
Ombuiginge
n concern, 
sociaal en 
fysiek 
domein

88-
89

Ombuiging
smaatregel
en niet 
verwerkt in 
de 
perspectief
nota

VVD Hoeveel fte ambtelijke organisatie aan 
inkrimping zit er in deze 
ombuigingsmaatregelen niet verwerkt 
in de perspectiefnota?

De ombuigingsmaatregelen hebben te maken met 
het aanpassen van budgetten voor producten en 
het verhogen van inkomsten. De verlaging van 
budgetten zijn gebaseerd op  reëel ramen en op 
een sobere uitvoering (door derden).Deze 
ombuigingsmaatregelen leiden niet tot het niet 
meer uitvoeren van taken of op een lager niveau 
uitvoeren van taken door de ambtelijke 
organisatie. Om die reden is er geen sprake van 

H. 
Broekhuizen
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inkrimping van het aantal fte's van de ambtelijke 
organisatie.


